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676. Godkendelse af dagsorden
Dok.nr.: 12424
Sagsid.:
Initialer: kakk
Åben sag

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 11-09-2017

Fraværende: Erhardt Jull

Godkendt
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677. O Status på udviklingsprojekt på Varde Fritidscenter
Dok.nr.: 14781
Sagsid.: 16/1779
Initialer: thpr
Åben sag

Sagsfremstilling
Byrådet besluttede på budgetseminar i 2015 at afsætte 3 mio. kr. til tilskud til 
idrætshallerne i 2016 og 4 mio. kr. i hvert af årene 2017-2019.
 
IFV fik ved budgetforlig 2015 tildelt 500.000 kr. til afdækning af mulige 
forretningsmodeller for Varde Fritidscenter (VFC). Udvalget for Kultur og Fritid 
behandlede 7. oktober 2015 udviklingsforslaget for Varde Fritidscenter (VFC). Udvalget 
besluttede blandt andet, at forvaltningen skulle arbejde videre med projektet, særligt 
med henblik på afklaring af Økonomi- og Indenrigsministeriets godkendelse i forhold til 
krav til deponering. Ligeledes skulle det afklares, om der er tale om statsstøtte, som 
kræver anmeldelse til EU-kommissionen.
 
Til mødet 2. februar 2016 besluttede Byrådet, at der skulle findes en løsning, der sikrede 
den nødvendige udvikling af VFC til gavn for alle borgere i Varde Kommune. Den 
anslåede til- og ombygningspris beløber sig til 124,4 mio. kr. Varde Kommune skal 
deponere et beløb, der svarer til den andel af projektet, der relaterer sig til kommunale 
formål. Deponeringen forventes at udgøre ca. 14 mio. kr. og skal finansieres af 
kommunens kassebeholdning.
 
I forbindelse med Byrådets godkendelse af det videre arbejde med udbygningen af VFC 
2. februar 2016 godkendte Byrådet samtidig en række principper/hensigter for alle 
haller, herunder bl.a., at renoveringspuljen på 15 mio. kr. i 2016-2019 udmøntes 
snarest. Renoveringspuljen er efterfølgende blevet fremrykket til 2016-2017.
De i alt 15 mio. kr. til hallerne er afsat til renoveringsopgaver. Udvalget for Kultur og 
Fritid godkendte den 9. december, at VFC udgår af renoveringspuljen, hvis 
udviklingsprojektet godkendes. 
 
Siden november 2016 har Varde Kommune afventet en vejledende udtalelse fra 
Ankestyrelsen (Statsforvaltningen) vedr. vederlagsfri overdragelse af VFC til den 
selvejende institution IFV. Ankestyrelsen har givet afslag på vederlagsfri overdragelse af 
bygningerne til IFV.
 
Strategiplanen for VFC og hallerne i Varde by er vedlagt.

Konsekvens i forhold til visionen
Ingen

Retsgrundlag
Kommunalfuldmagten

Økonomi
Ingen
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Høring
Ingen

Bilag:
1 Åben A5 strategiplan_hallerne i Varde by 20497/17
2 Åben Ankestyrelsens udtalelse 131845/17

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler,
at orienteringen tages til efterretning.

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 11-09-2017

Fraværende: Erhardt Jull

Sagen blev taget til efterretning

Udvalget præciserer, at beslutningen i Byrådet den 2. februar 2016 omhandlede 90 mio. 
kr.
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678. Ansøgning - Mariefestival 2017
Dok.nr.: 14793
Sagsid.: 17/283
Initialer: ssre
Åben sag

Sagsfremstilling
Foreningen Mariefestival, Ansager søger om et tilskud på 20.000 kr. og en 
underskudsgaranti på 30.000 kr. til afvikling af Mariefestivalen 2017. 
 
Mariefestivalen finder sted den 1.-3. september 2017 med mere end 500 medvirkende 
sang- og musikudøvere. Der afholdes 200 timekoncerter fordelt på 20 scener rundt i 
byen og overnatningsfaciliteterne i byen melder alt udsolgt. 
 
I 2016 var festivalen besøgt af næsten 2.500 gæster fra 274 forskellige danske byer. Det 
er en stigning fra 2015, hvor de havde besøg af ca. 2.000 gæster. 
 
Mariefestivalen har samme udgangspunkt som i 2016 og der er ikke arbejdet videre med 
nye initiativer i 2017. 
Puljen for andre kulturelle arrangementer og puljen til større kultur- og 
idrætsarrangementer har hovedfokus på nyudvikling af nye projekter og initiativer. 
Puljerne giver ikke til drift.    
 
Foreningen Mariefestival, Ansager blev oprettet i marts 2017 og er økonomisk og 
praktisk ansvarlig for festivalens afholdelse. Tidligere var det Ansager Byudvikling, 
Ansager IF og Musikgalleriet som havde ansvaret for festivalen. Foreningen Mariefestival, 
Ansager har den samme lokale opbakning som den tidligere konstellation.   
 
Indtægterne kommer fra entré og sponsorater fra virksomheder og fonde. 
 
I 2016 fik Mariefestivalen et tilskud på 20.000 kr. fra puljen til større kultur- og 
idrætsarrangementer og en underskudsgaranti på 30.000 kr. fra puljen til andre 
kulturelle arrangementer. 
 
I 2016 havde festivalen et underskud på 104.543 kr. som blev fordelt lige mellem 
Ansager IF og Musikgalleriet. Det betød at underskudsgarantien på 30.000 kr. kom til 
udbetaling.
Mariefestivalen har orienteret om, at de på nuværende tidspunkt har solgt flere billetter 
end sidste år på samme tidspunkt. 
 
Mariefestivalen er skabt som en del af Ansagers udviklingsplan samt vækstplanen 
hvor 2020 visionen ”Med kulturen som storsejl for vækst” er at være kendt som højborg 
for musikkulturel innovation og udfoldelse med Ansager som et kulturelt og kunstnerisk 
kraftcenter til gavn for beskæftigelsen, bosætningen og turismen. 
Særligt sommersang i Mariehaven er et trækplaster, som også vises på DR4 med 10 tv-
programmer og et stadig stigende antal seere. 

Forvaltningens vurdering
Mariefestivalen har potentiale til at bliver en stor og anerkendt musikfestival og 
arrangørerne og festivalen nyder stor opbakning fra lokalbefolkningen og erhvervslivet i 
Ansager. 
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Festivalen ligger godt i tråd med Ansagers vækstplaner og øvrige musikalske aktiviteter, 
som også supplerer indtrykket af Varde Kommune som en attraktiv kommune at besøge 
og bosætte sig i. 
 
Puljen for større kultur- og idrætsarrangementer har pr. 22. august et underskud på -
4.810 kr. og restsaldo pr. 22. august for puljen for andre kulturelle arrangementer er på 
6.141 kr. 
 
Der forventes yderligere en ansøgning til puljen for andre kulturelle arrangementer om 
underskudsgaranti fra HATS på 20.000 kr. da HATS er en del af nedtrapningsmodellen 
for tilskud. Det betyder, at puljen for andre kulturelle arrangementer også forventes at 
gå i minus. 
 
Forvaltningen anbefaler derfor, at der gives et afslag på Mariefestivalens ansøgning om 
tilskud på 20.000 kr. og underskudsgaranti på 30.000 kr. 

Konsekvens i forhold til visionen
Flere af Mariefestivalens aktiviteter og scener ligger i det naturskønne område ned til 
Ansager Å, og derved understøtter visionen og oplevelser i naturen.

Retsgrundlag
Kommunalfuldmagten

Økonomi
Puljen ”Andre kulturelle arrangementer” har en budgetramme i 2017 på 332.163 kr. som 
er inklusiv en budgetoverførsel på 100.000 kr. Budgetoverførslen dækker 
underskudsgarantier for 2016 og midler til nye projekter. Restsaldo inkl. bevilgede 
underskudsgarantier pr. 22. aug. 2017 er på 6.141 kr. 
 
Ved bevilling af nærværende ansøgning om tilskud og underskudsgaranti på samlet 
50.000 kr. vil restsaldoen være på -43.859 kr. 
 
Puljen ”Større kultur- og idrætsarrangementer” har en budgetramme i 2017 på 255.190 
kr. som er inklusiv en budgetoverførsel på 50.000 kr. Budgetoverførslen dækker 
underskudsgarantier for 2016 og midler til nye projekter. 
Restsaldo inkl. bevilgede underskudsgarantier pr. 22. aug. 2017 er på -4.810 kr. 
 
Ved bevilling af nærværende ansøgning om tilskud og underskudsgaranti på samlet 
50.000 kr. vil restsaldoen være på -54.810 kr. 

Høring
Ingen

Bilag:
1 Åben Ansøgning Mariefestivalen 2017 129548/17
2 Åben Foreningen Mariefestival, Ansager - vedtægter 129550/17
3 Åben Mariefestivalen - Budget 2017 131329/17
4 Åben Mariefestivalen - Regnskab 2016 131318/17
5 Åben Oversigt over bevillinger/tilskud i 2017 - kulturpuljen 2890/17
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6 Åben Oversigt over bevillinger/tilskud i 2017 - større kultur- og 
idrætsarrangementer

2945/17

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler, 
at der gives afslag på ansøgningen om tilskud og underskudsgaranti til Mariefestivalen 
2017.

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 11-09-2017

Fraværende: Erhardt Jull

Anbefalingen blev godkendt
 
Der henvises i øvrigt til de eksisterende ansøgningskriterier.
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679. Principiel godkendelse af Esport som en tilskudsberettiget 
aktivitet

Dok.nr.: 14786
Sagsid.: 17/9105
Initialer: bera
Åben sag

Sagsfremstilling
Blaavandshuk Esport (BeS)har søgt om godkendelse som en tilskudsberettiget forening. 
Foreningens vedtægter er gennemgået og opfylder kravene i Folkeoplysningsloven. 
 
På baggrund af foreningens ansøgning ønsker forvaltningen at udvalget drøfter om 
Esport skal godkendes som en tilskudsberettiget aktivitet.
 
Esport er i en rivende udvikling internationalt men bestemt også nationalt. Esport er en 
sammentrækning af ordene elektronisk sport, og dækker over udvalgte computerspil, der 
spilles på konkurrenceniveau, og hvor spillere på hold eller enkeltvis dyster mod 
hinanden i et virtuelt rum. 
 
Esporten findes både med høj professionalisme men i høj grad også som en bæredygtig 
breddeidræt. Folkeoplysningsloven kan kun støtte amatørsporten inden for Esport 
(bredden), og det er vigtigt, at det er foreninger, der støttes og ikke 
holdsammensætninger.
 
Udviklingen af Esport på landsplan sker med hastige skridt både som rene 
Esportsforeninger men også i de flerstrengede foreninger, som nye afdelinger. På 
nuværende tidspunkt er det derfor svært at vurdere økonomien på området. Området 
bør derfor evalueres sidst på foråret 2018, hvor der vil være et overblik over antal af nye 
Esportsforeninger og hvilke tilskud der er forbundet med den nye aktivitet.

Forvaltningens vurdering
Det er forvaltningens vurdering, at aktiviteten Esport kan godkendes som en 
tilskudsberettiget aktivitet. Grundkernen i Esport adskiller sig ikke fra andre 
foreningstyper. Varde Kommune skal sætte rammerne for godkendelsen, og det er 
vigtigt, at en E-sportsforening kan opfylde nedenstående betingelser, for at få den 
endelig godkendelse som en tilskudsberettiget forening.
 
Forvaltningens vurdering af de væsentligste forudsætninger for en godkendelse er, at
 

 Vedtægterne kan godkendes efter Folkeoplysningslovens krav
 Der er kontinuerlige aktiviteter og der skal lægges vægt på det forpligtende 

fællesskab
 Fælles træninger i samme lokale (sidder ikke isoleret på et værelse i hjemmet)
 Trænere til hver træning
 Der er læring og refleksion i træningen
 Sund kost og fysisk træning skal være en del af en profil som Esportsforening
 Det er vigtigt at det er en forening og ikke et hold der ydes tilskud til

 
Forvaltningen gør opmærksom på, at man ikke kan forlange, at der skal være fysisk 
aktivitet i tilknytning til Esportsaktiviteten, men der kan opfordres til denne tilgang. 
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Det er samtidig vigtigt at præcisere, at der ved etablering og efterfølgende 
vedligeholdelse af Esportslokaler vil kabling, internetforbindelse og andet udstyr, som 
henhører til aktiviteten, være for foreningens egen regning og ansvar.    

Konsekvens i forhold til visionen
En Esportsforenings fysiske træning kan være en blanding af både indendørs og 
udendørs træning, hvor der er mulighed for at udnytte naturen til både gå-, løbe- og 
cykelture.

Retsgrundlag
Folkeoplysningsloven
Kommunalfuldmagten 
Varde Kommunes gældende regler for tilskud til godkendte folkeoplysende foreninger

Økonomi
Ingen

Høring
Ingen

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler, 
at Esport godkendes som en tilskudsberettiget aktivitet under forudsætning af, at 
foreningsvedtægterne kan godkendes i henhold til Folkeoplysningslovens krav, 
at der er fælles træning med instruktører, og at der samtidig er en sund profil i 
foreningen med en sund kost og fysisk træning som en del af aktiviteten, 
at etablering og vedligeholdelse af et Esportslokale med kabling, internetforbindelse og 
andet udstyr, som henhører til aktiviteten, vil være for foreningens egen regning og 
ansvar,
at forvaltningen fremover bemyndiges til at godkende Esportsforeninger som 
tilskudsberettigede foreninger ud fra ovenstående krav
at der sidst på foråret 2018 evalueres på antal af Esportsforeninger og økonomien 
forbundet med disse foreninger.

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 11-09-2017

Fraværende: Erhardt Jull

Udvalget besluttede, 
 
at Esport godkendes som en tilskudsberettiget aktivitet under forudsætning af, at 
foreningsvedtægterne kan godkendes i henhold til Folkeoplysningslovens krav, 
at der er fælles træning med instruktører, og at der samtidig er en sund profil i 
foreningen med fysisk træning som en del af aktiviteten, 
at etablering og vedligeholdelse af et Esportslokale med kabling, internetforbindelse og 
andet udstyr, som henhører til aktiviteten, vil være for foreningens egen regning og 
ansvar,
at forvaltningen fremover bemyndiges til at godkende Esportsforeninger som 
tilskudsberettigede foreninger ud fra ovenstående krav
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at der sidst på foråret 2018 evalueres på antal af Esportsforeninger og økonomien 
forbundet med disse foreninger.
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680. Høringssvar fra SIV - Idrætshallernes strategiplaner
Dok.nr.: 14693
Sagsid.: 16/5790
Initialer: thpr
Åben sag

Sagsfremstilling
Udvalget for Kultur og Fritid besluttede 3. april 2017, at idrætshallernes strategiplaner 
blev sendt i høring hos SIV for at klarlægge, hvilke projekter der kan realiseres lokalt i 
den enkelte facilitet, og hvilke projekter der bør koordineres på tværs af flere haller med 
henblik på at styrke synergien og effekten i projektrealiseringen. 
 
Udvalget gjorde opmærksom på, at der ønskes løsningsforslag til koordinering på tværs.
 
SIV’s høringssvar er vedlagt som bilag.
 
Høringssvaret indledes med, at SIV anerkender udviklingsprocessen og dens anledning til 
at drøfte fremtidens ønsker og muligheder. Vigtigheden for videreudvikling af 
strategiplanerne pointeres derfor også for at fastholde og fremme udviklingen. 
Afslutningsvis tilkendegiver SIV, at det er op til den enkelte hal at udmønte deres 
strategiplaner og at denne udvikling sker i synergi med de enkelte byers 
udviklingsplaner. 
 
Derudover pointerer SIV vigtigheden af en løbende dialog med Udvalget for Kultur og 
Fritid, for at sikre, at hallernes drift og udvikling er i balance med de øvrige aktiviteter på 
fritidsområdet i kommunen, ligesom SIV vil være opmærksomme på, hvad der sker uden 
for Varde Kommune.

Forvaltningens vurdering
SIV svarer ikke konkret på, hvilke af hallernes projekter der skal realiseres lokalt i den 
enkelte facilitet, og hvilke projekter der bør koordineres på tværs af flere haller med 
henblik på at styrke synergien og effekten i projektrealiseringen.
 
Høringssvaret forholder sig konstruktivt og kritisk til nødvendigheden af hallernes 
strategiplaner, og hvad man kan bruge udviklingsplanerne til lokalt. SIV’s udgangspunkt i 
det lokale engagement og samarbejde mellem hal, skole, foreninger, ildsjæle m.fl. kan 
forenes med Udvalgets tanke om at styrke samarbejdet mellem netop disse aktører. 
 
Forvaltningen vurderer, at en tæt og kontinuerlig dialog med SIV med fokus på udvikling 
og implementering af hallernes strategiplaner er nødvendig for at opnå koordinering og 
synergi mellem indsatsområder.

Konsekvens i forhold til visionen
Ingen

Retsgrundlag
Kommunalfuldmagten
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Økonomi
Ingen

Høring
Ingen

Bilag:
1 Åben SIV´s høringssvar til hallernes strategiplaner - pkt K&F udvalg den 

3. april 2017
123265/17

2 Åben Oversigt over hallernes udviklingsprojekter 131820/17

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler, 
at SIV’s opfordring til løbende dialog med kommunen efterkommes, og
at et fokus på udvikling og implementering af strategiplanerne, herunder koordinering og 
synergi hallerne imellem, fastholdes i dialogen mellem kommunen og SIV.

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 11-09-2017

Fraværende: Erhardt Jull

Anbefalingen blev godkendt
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681. Evaluering - Kulturmøde 2017
Dok.nr.: 14841
Sagsid.: 16/9284
Initialer: kakk
Åben sag

Sagsfremstilling
Kulturmødet 2017 fandt sted i Nykøbing Mors den 24. -  26. august. Fem 
udvalgsmedlemmer deltog sammen med repræsentanter fra forvaltningen fra torsdag 
ved mødets åbning frem til fredag aften. Varde Kommune var også repræsenteret i flere 
paneldebatter til kulturmødet.
 
Hovedtemaet for Kulturmødet 2017 var ’At lukke op’ med undertemaer som f.eks. ’Kunst 
som medskaber’ og Kunst som drivkraft - Hvad kan vi bruge kunst og kultur til i vort 
samliv med andre både nært og fjernt?

Konsekvens i forhold til visionen
Ingen

Retsgrundlag
Kommunalfuldmagten

Økonomi
Ingen

Høring
Ingen

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler,
at udvalget drøfter hvilke inputs og erfaringer fra Kulturmødet vi kan arbejde videre med 
i Varde Kommune.

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 11-09-2017

Fraværende: Erhardt Jull

Udvalget drøftede følgende:
 

-  At bringe kulturelementer mere ind i hverdagslivet
-  Kunst og kultur i oplandsbyer
-  At man lokalt mødes og skaber noget sammen
-  Koncerter 
-  Et skulpturelt flagskib som Varde Kommune er kendt for
-  Samspil mellem kultur og erhverv
-  Kulturen og fritidslivet som en samlende kraft for hele kommunen

(Fx en kulturfest som dækker hele kommunen)
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-  Et sundt og oplysende børneliv – mentalt og fysisk
-   Synliggørelse af de mindre arrangementer i hele kommunen
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682. Sportsskole for børn og unge med særlige behov 
Dok.nr.: 14784
Sagsid.: 16/10325
Initialer: leph
Åben sag

Sagsfremstilling
På baggrund af initiativerne SportsDag for børn og unge med særlige behov og 
Superlederprojektet har Parasport Danmark, Helle Hallen og Helle Idrætssamvirke vist 
interesse for at tilbyde Sportsskole for børn og unge med særlige behov sommeren 2017. 
 
Sportsskolen blev afviklet uge 31 (tirsdag-fredag) med aktiviteter indenfor gymnastik, 
fodbold, ridning, svømning og skydning. Helle Skytteforening og Helle Svømmeklub 
tilbyder i forvejen aktiviteter for målgruppen.  
 
På Sportsskolen deltog 19 børn med forskellige udfordringer som fx diagnoser, Downs 
Syndrom og indlæringsvanskeligheder. Børnenes bopæl er fordelt på følgende 
kommuner: 
Varde kommune: 8
Billund Kommune: 7
Esbjerg Kommune 4
 
Sportsskolen er blevet afviklet i et samarbejde med repræsentanter fra de lokale 
foreninger og andre frivillige som har erfaring med målgruppen. Der har været ca. 20 
frivillige der har været en del af sportsskolen i forhold til styregruppe og afvikling af 
aktiviteter. 
 
Deltagergebyret er 500 kr. pr. person. Jyske Bank Varde har sponseret frokost og vand 
til deltagerne (7000 kr.). Parasport Danmark giver et tilskud på 350 kr. pr. deltager op til 
20 deltagere hvorefter tilskuddet falder. Sportsskolen har fået bevilget et tilskud til 
lokaleleje på 17.500 kr. fra Aktivitetspuljen for foreningsløse, men grundet færre 
aktiviteter indendørs end forventet er det samlede tilskud 16.042,50 kr. 

Forvaltningens vurdering
Forvaltningen vurderer, at Sportsskolen for børn og unge med særlige behov har været 
en succes. Sportsskolen er afhængig af tilskud fra Parasport Danmark og Varde 
Kommune for en bæredygtig økonomi, som er en nødvendighed for at de frivillige og 
foreningerne ønsker at gentage succesen.  
 
Børn og Læring har været behjælpelige med at formidle tilbuddet til familier og skoler 
indenfor målgruppen. Det har været svært at rekruttere, men efter fin mediedækning og 
glade forældre vurderes dette at blive nemmere fremover. 

Konsekvens i forhold til visionen
Ingen

Retsgrundlag
Ingen 
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Økonomi
Ingen 

Høring
Ingen

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler, 
at sagen tages til efterretning, og
at sagen sendes til orientering i Udvalget for Børn og Undervisning. 

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 11-09-2017

Fraværende: Erhardt Jull

Anbefalingen blev godkendt
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683. Budgetstatus pr. 31. august 2017 - Udvalget for Kultur og 
Fritid 

Dok.nr.: 14838
Sagsid.: 16/12239
Initialer: GRNI
Åben sag

Sagsfremstilling
Der er udarbejdet budgetopfølgning med udgangspunkt i økonomirapport pr. 31. Juli 
2017.
 
Budgetopfølgningen omfatter alle områder inden for Udvalgets budget. Kendte budget- 
og regnskabsoplysninger er medtaget i opfølgningen.
 
Udvalget skal så vidt muligt selv finansiere eventuelt merforbrug inden for egne rammer, 
uanset om det skyldes forhold, som Udvalget ikke har indflydelse på. Udvalget kan kun 
undtagelsesvist fremsende anmodning om tillægsbevilling, hvor der ikke er anvist 
finansiering. Der vil i så fald skulle findes finansiering inden for det samlede budget.
 
Budgetopfølgningen viser, at der er forbrugt 64,1 % af driftsbudgettet på samlet 83,8 
mio. kr.
 
Aftaleholderne Musik & Billedskolen, Kultur og Fritid samt Biblioteket har vurderet 
budgetstatus.
 
Der er udarbejdet oversigt med statusbeskrivelse på de budgetterede anlægsprojekter i 
2017, jf. bilag. 

Forvaltningens vurdering
Gennemgangen har ikke givet anledning til væsentlige bemærkninger og forbruget 
forventes at kunne holdes indenfor udvalgets ramme.

Konsekvens i forhold til visionen
Ingen

Retsgrundlag
Varde Kommunes økonomiregulativ

Økonomi
Ingen

Høring
Ingen

Bilag:
1 Åben Kultur og Fritid - budgetrapport pr. 31.7.2017.pdf 134649/17
2 Åben Kultur og Fritid - Anlæg pr. 28.8.2017.XLSX 134699/17
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Anbefaling
Forvaltningen anbefaler, at det indstilles til Byrådet,
at budgetstatus tages til efterretning.

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 11-09-2017

Fraværende: Erhardt Jull

Anbefalingen blev godkendt
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684. O Aktiviteter i september og oktober 2017
Dok.nr.: 14797
Sagsid.: 16/13864
Initialer: ssre
Åben sag

Sagsfremstilling
 
 
Kultur og Fritid har følgende aktiviteter i september og oktober måned 2017, som 
Udvalget kan deltage i. 
 
Navn på aktivitet Sted Tid
Aktiviteter for demensramte og pårørende KulturSpinderiet August - 

november
Vardes Kulturelle Rygsæk – Billedkunst 
med Kate Skjerning 

Janus Bygningen 11.-26. 
september

Mediehåndtering for foreningerne ved Kim 
Schou (arrangør: rådene)

Varde Rådhus 13. september 
Kl. 17-20

Ekko and The Syrian Roots - Koncert KulturSpinderiet/ 
Smedeværkstedet

14. september
Kl. 19-21

Vardes Kulturelle Rygsæk for de mindste – 
En hemmelig Klub 3-4 årige

Børnehaver 18. september -
3. november 

Varde Kulturelle Rygsæk – Litteratur med 
Shakespeare

Ølgod Skole, 
Lykkesgårdsskolen, 
Blåvandshuk Skole, 
Brorsonskolen

20.-22. 
september 

Vardes Kulturelle Rygsæk for de mindste – 
Lotte Salling 0-2 årige

Legestuer/vuggestuer 25. september - 
10. november

Temaaften: Nye frivillige til din forening, 
hvordan kan vi gøre det?

Varde Rådhus 12. og 26. 
oktober 
kl. 17-20

Jazz ’n Dance – Jazzbuffet og Lindy Hop KulturSpinderiet/ 
Smedeværkstedet 

14. oktober
Kl. 18  

 

Konsekvens i forhold til visionen
Ingen

Retsgrundlag
Kommunalfuldmagten

Økonomi
Ingen
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Høring
Ingen

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler, 
at orienteringen tages til efterretning. 

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 11-09-2017

Fraværende: Erhardt Jull

Sagen blev taget til efterretning
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685. Kommende sager
Dok.nr.: 14701
Sagsid.:
Initialer: kakk
Åben sag

Sagsfremstilling
 Status på bevilgede midler fra aktivitetspuljen for foreningsløse
 Militærhistorisk museum
 Aktiviteter i Varde Sommerland
 Bemyndigelser til forvaltningen
 Principdrøftelse af partnerskabsaftaler
 Evaluering af skoleprojektet 

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 11-09-2017

Fraværende: Erhardt Jull

Sagen blev taget til efterretning
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686. Gensidig orientering
Dok.nr.: 12435
Sagsid.:
Initialer: kakk
Åben sag

Sagsfremstilling
Orientering ved formanden

 Brevveksling med kulturministeren vedrørende revision af modellen for de 
regionale kulturaftaler 

 
 
 
Orientering ved forvaltningen

 Besøg hos forening v. Karsten
 
 
 
Gensidig orientering

Bilag:
1 Lukket   
2 Åben De regionale kulturaftaler - brev fra Kulturministeren 136534/17
3 Åben Brev til kulturminister Mette Bock 136532/17
4 Åben Brev fra kulturministeren - Svar på henvendelse fra Kulturregion 

Vadehavet, Lisbet Rosendahl.pdf
138816/17

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 11-09-2017

Fraværende: Erhardt Jull

Lisbet orienterede blandt andet om:
-  10 års jubilæum ved Karlsgårdedag
-  Møde om Tirpitz
-   40 års jubilæum i Ølgod Rideklub

 
 
Holger spurgte til status på Flygtningemuseet. Lisbet orienterede.
 
Karsten har tilbudt foreninger at komme på besøg. Der er god tilbagemelding på det fra 
foreningerne.
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Bilagsliste

677. O Status på udviklingsprojekt på Varde Fritidscenter

  1. A5 strategiplan_hallerne i Varde by (20497/17) 
2. Ankestyrelsens udtalelse (131845/17) 

678. Ansøgning - Mariefestival 2017

  

1. Ansøgning Mariefestivalen 2017 (129548/17) 
2. Foreningen Mariefestival, Ansager - vedtægter (129550/17) 
3. Mariefestivalen - Budget 2017 (131329/17) 
4. Mariefestivalen - Regnskab 2016 (131318/17) 
5. Oversigt over bevillinger/tilskud i 2017 - kulturpuljen (2890/17) 
6. Oversigt over bevillinger/tilskud i 2017 - større kultur- og idrætsarrangementer 

(2945/17) 

680. Høringssvar fra SIV - Idrætshallernes strategiplaner

  
1. SIV´s høringssvar til hallernes strategiplaner - pkt K&F udvalg den 3. april 2017 

(123265/17) 
2. Oversigt over hallernes udviklingsprojekter (131820/17) 

683. Budgetstatus pr. 31. august 2017 - Udvalget for Kultur og Fritid 

  1. Kultur og Fritid - budgetrapport pr. 31.7.2017.pdf (134649/17) 
2. Kultur og Fritid - Anlæg pr. 28.8.2017.XLSX (134699/17) 

686. Gensidig orientering

  

1. (Lukket bilag) 
2. De regionale kulturaftaler - brev fra Kulturministeren (136534/17) 
3. Brev til kulturminister Mette Bock (136532/17) 
4. Brev fra kulturministeren - Svar på henvendelse fra Kulturregion Vadehavet, Lisbet 

Rosendahl.pdf (138816/17) 
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Underskriftsblad

Lisbet Rosendahl

Ingvard Ladefoged

Preben Olesen

Erhardt Jull

Mads Sørensen

Per Rask Jensen

Holger Grumme Nielsen
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